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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tájékoztatás kérése a borsi Zeleméri–Rákóczi 
várkastély felújításával kapcsolatosan." 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Mindenekelőtt kérem, engedje meg, hogy üdvözöljem a Kormány törekvéseit a határon túli nemzeti
örökségünk részét képező, történelmi jelentőségű javak megóvása és felújítása terén.

A tegnap megjelent 24/2019. sz. Magyar Közlönyben kihirdetésre került a Kormány 1050/2019. (II.
18.) Korm. határozata „a borsi Rákóczi-kastély felújítás II. ütemének forrás biztosításáról”.

A mostani rendelkezés a Magyar–Szlovák Kisebbségi Vegyes Bizottság 2011. február 2-án tartott
ülésén elfogadott ajánlások folyománya, melynek keretében rögzítésre került, hogy:

„A  Felek  támogatják  a  borsi  Zeleméri–Rákóczi  várkastély  közös  hasznosítása  érdekében  az
épületegyüttes helyreállításának folytatását,  és segítik a munkálatok finanszírozásához szükséges
támogatási lehetőségek keresését, illetve az Európai Uniós források elérhetővé tételét a határon
átnyúló programok keretében.”

Mindez utóbb, a Magyar–Szlovák Kisebbségi Vegyes Bizottság XI. ülésén elfogadott és fenntartott
ajánlások jóváhagyásáról szóló 1596/2013. (VIII. 29.) Korm. határozatban rögzítésre került.

Ezt utóbb a Magyar–Szlovák Kisebbségi Vegyes Bizottság XIII. ülésén fenntartott és elfogadott
ajánlások jóváhagyásáról szóló 1155/2017. (III. 20.) Korm. határozat némiképp felülírta, ugyanis a
tárgyban akképpen rendelkezett, hogy:

„A  Felek  támogatják  a  borsi  Zeleméri–Rákóczi  várkastély  épületegyüttese  helyreállításának
folytatását. Magyarország 2017. évi állami költségvetésében 889 millió forint került elkülönítésre a
Borsiban található Zeleméri–Rákóczi várkastély felújításának folytatására. Szlovák Fél támogatja a



törvényes szabályok keretében a borsi Zeleméri–Rákóczi várkastély felújításának projektjét, többek
között  az  „Újítsuk fel  a házunkat“ támogatási  programból.  A Felek törekedjenek közös projekt
megvalósítására  a  határon  átívelő  együttműködés  keretében  rendelkezésre  álló  Európai  Uniós
források elérhetővé  tétele  érdekében.  A Felek javasolják,  hogy a kastélyban Rákóczi  emlékhely
kerüljön kialakításra.”

A kastély tényleges felújítása 2018. szeptember 26-án kezdődött meg. Ekkor, Dr. Diószegi László, a
Teleki  László  Alapítvány  és  a  beruházást  lebonyolító  II.  Rákóczi  Ferenc  nonprofit  szervezet
igazgatója akként nyilatkozott, hogy a teljes felújítás 1,6 milliárd forintba kerül majd.

A tegnapi közlönyben fentebb jelölt – többek között – a következőket rögzíti:

„A Kormány felhívja a pénzügyminisztert, hogy a Miniszterelnökséget vezető miniszter bevonásával
gondoskodjon  –  a  kifizetéshez  kapcsolódó  pénzügyi  tranzakciós  illetékkel  és  kincstári  díjakkal
együtt mindösszesen – 1.249 859.250 forint forrás biztosításáról”

A fentiek alapján kérdéseim a következőek:

A 2017. évi állami költségvetés keretében biztosított 889 millió forint átadásra került-e az építtető
részére?

Ki  és  milyen  szempontok-,  és  eljárások  alapján  választotta-,  illetve  választja  ki  a  felújítási
munkálatok tervezőit-, kivitelezőit?

Mely személyek-, gazdálkodó szervezetek nyertek megbízást a kastély felújítása során?

Mi az oka annak, hogy jóllehet Dr. Diószegi László igazgató úr 2018. szeptember 26-án, azaz szűk
5 hónappal ezelőtt  1,6 milliárd forintra becsülte a teljes felújítási  költségeket,  a jelenlegi forrás
átadásával  már 2.138.859.250.-  forintot  biztosított  a  Magyar  fél?  (Ez az összeg az öt  hónappal
korábban tervezett teljes felújítási költséghez képest 35%-os növekményt jelet.)

Kinek a tulajdonában áll a kastély?

A Szlovák fél mekkora összegű hozzájárulást biztosított?

Sikerült-e Uniós forrást bevonni a felújításba?

Várom mielőbbi, teljes körű válaszát!

1


